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Tip pro čtenáře Deníku

Jaké dárky vybrat rodině?
Milí čtenáři, užijte si le-
tos adventní čas v klidu
a pořiďte vánoční dárky
bez předvánočního sho-
nu. Na webu darky.de-
nik.cz si můžete vybrat
ze stovek dárků rozděle-
ných do přehledných
kategorií a podle cen.
Navíc můžete soutěžit
o hodnotné ceny.

DÁREK PRO SENIORY

Balíček 3 knih edice
Receptář – Výhodný
balíček knih Vltava Labe
Media z edice Receptář,
které vaše prarodiče
provedou sezónními
pracemi, pomohou se
sadbou zeleniny, ovoce
a květin a nabídnou

mnoho rad a tipů pro je-
jich balkón či zahrádku.
Naše cena: 499,00 Kč

DÁREK PRO ŽENY

QueenMaud Ring
odMOOYYY
Minimalistický stříbrný
prsten dle designérky
Lucie Koldové. Trojitý
kroužkový prsten z ko-
lekce Frozen je inspiro-
ván neviditelnou krásou
rozjasňující tělo. Prsten
je ručně vyroben ze
Sterlingového stříbra
(Ag 925/1000). Prsten
je příjemně elastický
a při každém nasazení
vytvoří lehce odlišný
tvar.
Naše cena: 1.600 Kč

MOJE PENÍZE | Podnikání

Petr Berka z Angusfarm: Jsem
šťastlivec, práce jemůj koníček

MARTINA BURDA

J
akomalý kluk vždycky
rád na rodinných
oslavách donášel ná-
poje a jídlo všem čle-
nům rodiny. „Když
jsem se pak na základ-

ní škole rozhodoval, kam
půjdu, tak jsem si vzpomněl
na slovamého otce, kterými
vždy říkával, že jíst a pít se
bude vždycky a tímmě,
myslím, směroval k tomuto
oboru,“ vzpomíná na své
první krůčky ke gastronomii
Petr Berka, dnes už úspěšný
manažer restaurace Angus-
farm Soběsuky.
V patnácti letech tak na-

stoupil na hotelovou školu
do Plzně. „Nastoupil jsem
tam na tříletý učební obor
číšník. První dny praxe v re-
stauraci promě byly velice
těžké, nejen fyzicky, ale i
psychicky. Zde jsem zapo-
chyboval, zda jsem si vybral
správné budoucí povolání. Po
měsíci jsem si práci osvojil a
této profesi zcela propadl.
Nakonec jsem výuční list
absolvoval s vyznamenáním.
Řekl jsem si, že budu studo-
absolvoval s vyznamenáním.
Řekl jsem si, že budu studo-
absolvoval s vyznamenáním.

vat gastronomii dále a po-

kračoval jsem studiem na
čtyřletém oboru zaměřeném
na hotelnictví a cestovní
ruch. Zde jsem teprve po-
chopil, o čem gastronomie je,
že je to velice rozmanitý a
krásný obor, kterými nabízí
mnoho dalšíchmožnosti. Již
na škole jsem dostal možnost
zúčastňovat se různých
gastro soutěží, praxí, stáží
a cateringových akcí v těch
nejlepších gastro zařízeních
u nás,“ listuje dál ve vzpo-
mínkách Petr Berka s tím, že
právě tyto zkušenosti mu
dávaly další rozhled v oboru.
Jeho snem prý vždy bylo

pracovat v zahraničí v hotelu
na pozici servisu, což semu
hned pomaturitě splnilo a
přes rok se v Německu sebe-
vzdělával na této pozici. Po
návratu do Čech pracoval ve
známých restauracích jako je
Šenk Na parkánu nebo Švejk
známých restauracích jako je
Šenk Na parkánu nebo Švejk
známých restauracích jako je

restaurant u Zeleného stro-
mu v Nepomuku. „V roce
2012mě oslovila paní Rado-
vá z Hotelové školy v Plzni na
Borech s nabídkou na pozici
učitele odborných předmětů,
kterou jsem rád přijal a učím
zde dodnes. Jsem rád, že žá-
kůmmohu s čistým svědo-
mím prezentovat náš obor
jako velice rozmanitý a per-
spektivní, díky němumohou
najít uplatnění po celém
světě,“ vysvětluje Petr Berka.

A to už se dostává ke své-
mu největšímu pracovnímu
mezníku. „V roce 2018mě
oslovil kamarádMarcel Klaus
a jeho žena Lenka, kteří plá-
novali znovuotevření re-
staurace Angusfarm Soběsu-
ky, zda bych s nimi do toho
šel aměl celý provoz restau-
race a pensionu na starost.
Bral jsem to jako další veli-
kou výzvu vmém profesním
životě. Líbil se mi jejich pří-
stup k lidem, zapálení do
gastronomie a jejich před-

stava o celkovém konceptu a
směru restaurace, kterou
chtěli jít. Souhlasil jsem a šel
jsem do toho. Restauraci
Angusfarm nyní vedu již
čtvrtým rokem amyslím si,
že se svým týmem děláme
všem našim hostům radost
a dáváme jim gastronomické
zážitky,“ vyznává se Berka.
Letos v říjnu obdržel od

Asociace hotelů a restaurací
ČR právě pro Restauraci An-
gusfarm v Soběsukách titul
Restauratér roku 2022 v ka-
tegorii samostatné restaura-
ce za rozvoj české gastrono-
mie. „Tohoto ocenění si
všichni velice vážíme. Můj
profesní život je velice roz-
manitý amyslím si, že pat-
římmezi šťastlivce, protože
má práce je zároveňmým
koníčkem amám štěstí na
lidi kolem sebe, kteří mě pro-
fesně stále motivují. Mám
radost, žemohu vzájemně
propojovat profesi učitele na
hotelové škole amanažera
restaurace Angusfarm, kde
dávám našim absolventům
možnost uplatnění ve svém
oboru. Nejvíce však za svůj
úspěch v profesním životě
vděčím své ženě, které z ce-
lého srdce děkuji za podporu
a trpělivost,“ uzavírá Petr
Berka a potvrzuje tak rčení,
že za každým úspěšným
mužem stojí skvělá žena.

PŘÍBĚHY
PODNIKATELŮ

PETR BERKA smanželkou,
zrovna přebral ocenění Restau-
ratér roku 2022. Zdroj: Petr Berka

Cirkulární ekonomika
pomáhá také ušetřit

U
držitelný roz-
voj, efektivní
nakládání se
zdroji a finanč-
ní úspory. To

vše přináší podnikům cirku-
lární ekonomika nebo také
oběhové hospodářství.
„Pro zjednodušení je mož-

né si cirkulární ekonomiku
představit pod pojmem ‚ma-
teriálová účinnost‘. Napří-
klad pojem energetické
účinnosti je dobře znám,
přičemž jeho snahou je sni-
žovat spotřebu energie
a hledat alternativní nízko-
emisní zdroje. Snahouma-
teriálové účinnosti je po-
dobně snižovat spotřebu
materiálů, zamezit plýtvání
a hledat alternativní nízko-
emisní materiály jako zá-
kladní zdroje ekonomiky,“
říká členka představenstva
a generální ředitelka Asocia-
cemalých a středních pod-
niků a živnostníků ČR (AMSP
cemalých a středních pod-
niků a živnostníků ČR (AMSP
cemalých a středních pod-

ČR) Eva Svobodová.
Z průzkumu, který pro

AMSP ČR v rámci Roku no-
Z průzkumu, který pro

AMSP ČR v rámci Roku no-
Z průzkumu, který pro

vých technologií 2022 usku-
tečnila agentura Ipsos, vy-
plývá, že principy cirkulární
ekonomiky využívá polovina

malých a středních podniků.
Alespoň jeden z těchto prin-
cipů využívají téměř všechny
firmy, jen si to část z nich
neuvědomuje. „Malé a střed-
ní podniky využívají principy
cirkulární ekonomiky intui-
tivně, aniž by to věděly,“ po-
tvrzujemístopředsedkyně
AMSP ČR Pavla Břečková
tvrzujemístopředsedkyně
AMSP ČR Pavla Břečková
tvrzujemístopředsedkyně

Malým firmám, které o to-
to téma nejeví zájem, je po-
dle ní potřeba vysvětlit, že
cirkulární ekonomika jim
přináší také finanční efekt.
Zatím k tomuto tématu ale
chybí osvěta. AMSP ČR se ji
nyní chystá razantně pod-
pořit. Tématu cirkulární
ekonomiky se podle průzku-
mu v současnosti věnuje
třetina firem, dalších 15 % se
mu začne věnovat od příští-
ho roku. Na zavádění princi-
pů cirkulární ekonomiky
jsou už nyní k dispozici do-
tace. Další výzvy budou ještě
vypsány.
Malé firmy podle Pavly

Břečkovémohou začít men-
šími krůčky a postupně na
nich stavět. „Tedy provést
analýzu současné vlastní
činnosti, což stoprocentně
objeví řadu principů cirkulár-

ní ekonomiky, které již firmy
aplikují,“ říká Břečková.
Podle Pavla Zedníčka,

výkonného a finančního ře-
ditele Institutu cirkulární
ekonomiky (INCIEN), je role
AMSP ČR v rámci osvěty v té-
ekonomiky (INCIEN), je role
AMSP ČR v rámci osvěty v té-
ekonomiky (INCIEN), je role

matu cirkulární ekonomiky
klíčová. Institut ji v tom chce
podpořit. Poradenství v obla-
sti ESG, energetiky či životní-
ho prostředí včetně zavádění
principů cirkulární ekonomi-
ky poskytuje svým klientům
například Komerční banka.
Miroslav Holan, odborný

koordinátor eMobility
na trhu CZ, ŠKODA AUTO
koordinátor eMobility
na trhu CZ, ŠKODA AUTO
koordinátor eMobility

a. s., zase poukazuje na nízké
povědomí problematiky ESG.
„Naší snahou ve společ-

nosti ŠKODA AUTO je šířit
osvětu a poukazovat na dů-
ležitost tohoto tématu nejen
v souvislosti s přicházející
legislativou EU. Chceme,
aby byli naši obchodní part-
neři připraveni na povinnost
ESG reportingu,“ říká. (ks)

Partneři

Charitativní pomoc pro CentrumParaple
Plzeň – Letošní předvánoční
charitativní dražba společ-
nosti Pilsner Urquell vynesla
rekordní sumu, a to 5 782 260
korun. Šek v této výši převzal
ředitel Centra Paraple David
Lukeš a herec Zdeněk Svěrák
jako spoluzakladatel této
dobročinné organizace.

Dražilo se 180 kusů hodi-
nek PrimManufacture ze
speciální limitované edice.
Číslo nebylo náhodné, letos
totiž uplynulo 180 let od prv-
ní várky světoznámého pl-
zeňského ležáku.
“Mám velkou radost, že li-

dé jsou ochotní pomáhat

i v dnešní době. Dlouhodobá
podpora plzeňských pivovar-
níků a štědrost dárců dávají
Centru Paraplemožnost, aby
pomohli většímu počtu lidí
žít lepší život. Za to patří
všem velký dík,“ vyhlásil
před novináři při převzetí
šeku Zdeněk Svěrák. (jg)

Raiffeisen stavební spořitelna nabízí akční prémii pět tisíc korun

Jak nepřijít o plnou státní podporu
Praha – Blíží se konec roku,
a tak je nejvyšší čas vložit
peníze na účet stavebního
spoření, chce-li člověk do-
sáhnoutmaximálních roč-
ních výhod. Pro získání plné
státní podpory ve výši dva
tisíce korun Raiffeisen sta-
vební spořitelna doporučuje
poukázat na příslušný účet
alespoň 20 500 korun.

DOPŘEJTE SI PŘEDSTIH
Aby byla státní podpora za
letošek přidělena, peníze
musí být na účet stavebního
spoření připsány včas. A pro-
tože během vánočního ob-
dobí mohou banky a spoři-
telny fungovat přece jen
v omezenějším režimu, je
lepší poukázat peníze ještě
před začátkem svátků. Plat-
bu převodním příkazem ne-

bo hotově v pobočce banky
je třeba provést nejpozději
30. prosince. Doporučujeme
však učinit tak nejpozději 28.
prosince. Pokud někdo ještě
stavební spoření nemá, ale
o něm uvažuje, je nyní vý-
hodné rozhodnout se pro něj
v Raiffeisen stavební spoři-
telně. Před koncem roku to-
tiž nabízí akční prémii až pět
tisíc korun a atraktivní úrok
garantovanýminimálně na
šest let dopředu.

SJEDNÁNÍ JE ZDARMA
Pro získání prémiemusí být
zůstatek na účtu stavebního
spoření k 30. prosinci 2022
alespoň sto tisíc korun. Pro
ty, kteří možnost uložení
vyššího objemu finančních
prostředků nemají, je tu i al-
ternativa v podobě prémie
1500 korun při zůstatku
30 000 korun. Sjednání je
zdarma, ať už se jedná o sm-
louvu uzavřenou online nebo
v kontaktu s poradcem.
A protože jsou Vánoce,

tradiční čas obdarovávání, je
namístě zmínit i charitativ-
ní činnost Raiffeisen staveb-
ní spořitelny, která i v letoš-
ním roce podpořila celou řa-

du neziskových organizací.
Částka
neziskových

Částka
neziskových
pomoci překročila půl

milionu korun.
Většinu organizací, mezi

které byly tyto prostředky
rozděleny, navrhli sami za-
městnanci. Ti se zároveň na
podzim zúčastnili dobrovol-
nického dne v chráněné díl-
ně Lemniskáta amezi sebou
vybrali více jak sedmnáct ti-
síc korun pro pražský denní
stacionář Akord, který tato
tavební spořitelna podporuje
již téměř 25 let. Pomoci se
dostalo i Azylovému domu
sv. Terezie v Praze, organizaci
Cesta domů, poskytující od-
bornou péči umírajícím, Klu-
bu svobodnýchmatek v Pra-
ze nebo Diakonii českob-
ratrské církve evangelické

DOBROVOLNÍCI V AKCI
“Pomáhat jiným je pro nás
samozřejmostí. Vážíme si
především toho, že do této
činnosti se zapojují i naši za-
městnanci, díky kterým je
pomoc osobnější a o to in-
tenzivnější,“ řekla Kateřina
Černá,
tenzivnější,“
Černá,
tenzivnější,“

která v Raiffeisen sta-
vební spořitelně zodpovídá
za společenskou odpověd-
nost. (ks)
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